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Zpráva pro 24. Valnou hromadu  
Královéhradecké krajské organizace ČUS  

dne 12. června 2024  
na TJ Slavia Hradec Králové 

 
 
Zpráva o činnosti krajské rady KH KO ČUS 
Královéhradecká krajská organizace ČUS sdružuje  
k 31. 12. 2023  

 ve 492 TJ, SK – 60.756 členů v 1.057 oddílech, z toho 24.568 členů je mládež do 18 let. 
Tady máme v kraji úbytek 1.640 členů do 18 let za rok 2023. Z tohoto počtu máme 
19.479 dětí do 15 let, a jen 5.089 členů ve věku 15-18 let. Údaje vycházejí 
z Informačního systému ČUS, kde je možné ve veřejné části nalézt další informace o 
tělovýchovných jednotách a sportovních klubech, včetně rozdělení v oddílech 

 statistiky členů mají i jednotlivé krajské sportovní svazy – v Královéhradecké krajské 
organizaci ČUS je vedeno 26 sportovních svazů 

 Informační systém ČUS nám ukazuje, že v Královéhradeckém kraji máme v rámci 
členství ve sportovních klubech a tělovýchovných jednotách zastoupeno 80 sportů – 
nejvíce oddílů a členů má tradičně fotbal, další výrazné zastoupení mají sport pro 
všechny a volnočasový a rekreační sport, tenis, volejbal a atletika 

 ve sportovních soutěžích, pořádaných krajskými svazy jsou i kluby, nesdružené v české 
unii sportu (např. sokolské tělocvičné jednoty) 

 opět děkujeme svazům za jejich práci s pořádáním těchto soutěží  
 

 
Přejdu k pár informacím z činnosti krajské rady a porad statutárů – předsednictva krajské 
organizace 
v říjnu 2023 
– krajská rada projednala činnost od červnové valné hromady, od podzimu se scházelo jen 
předsednictvo (dle stanov – statutární orgán – předseda, místopředsedkyně) Královéhradecké 
KO, jednání se týkalo hlavně čerpání rozpočtu a přípravou upraveného rozpočtu, včetně 
rozdělení na čerpání z dotací z Královéhradeckého kraje a Národní sportovní agentury, a čerpání 
vlastních zdrojů 
- členům krajské rady byla podána informace o finančních prostředcích z Národní sportovní 
agentury. Krajská rada upravený rozpočet schválila, projednala možnosti čerpání podle 
uznatelných nákladů   
- projednali jsme přípravu Sportovce kraje, aktuální situaci v dotačních programech Národní 
sportovní agentury – vyhlášený program MŮJ KLUB 2023, informaci o nevyhlášení programu 
Provoz a údržba,  a vyhlášení programu MŮJ KLUB – 2. kolo 
- seznámili jsme se s průběhem semináře pro Okresní sdružení ČUS a KO ČUS na téma 
problematika uznatelných a neuznatelných nákladů, s přípravou listopadové porady krajských 
sportovních svazů a následně s přípravou aktualizace smluv s krajskými sportovními svazy.  
- projednány byly příspěvky na uspořádání krajského sportovce ve svazech (prosíme sportovní 
svazy, aby akci i následné předání dokladů nenechávali na polovinu prosince),  
- připravili a zajistili jsme seminář se zástupci Národní sportovní agentury, který se uskutečnil 
v listopadu v Jičíně na téma dotační výzvy, a informace z NSA. Seminář se konal za účasti nejen 
zástupců České unie sportu, ale i dalších sportovních organizací. 
- vyhodnotili jsme účast zástupců našeho kraje na několikadenním semináři „Spolkové právo“, 
které pořádala Česká unie sportu ve spolupráci s Vyšší odbornou školou ČUS v Praze 
 
 
6. února – předsednictvo (statutáři)  KH KO ČUS  
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- projednáno bylo hlavně vyúčtování dotací na kraj, na Národní sportovní agenturu, schůzka o 
zajišťování nových webových stránek, informace o konání pravidelných online schůzek 
s Okresními sdružení ČUS v rámci kraje, informace o sběru dat pro plán rozvoje sportu 
v Královéhradeckém kraji, příprava novelizace směrnice o inventarizaci, a přípravy na vyhlášení 
sportovců v okresech Rychnov nad Kněžnou a Trutnov 
 
 
Další jednání krajské rady se uskutečnilo v březnu 2024 
 – krajská rada projednávala informace z České unie sportu, Krajského úřadu Královéhradeckého 
kraje, i o činnosti krajských sportovních svazů,  
- hlavním bodem jednání se stala i příprava materiálů na dnešní valnou hromadu 
- krajská rada zhodnotila plnění rozpočtu 2023, vyúčtování finančních prostředků z NSA a KHK, 
a návrh rozpočtu na rok 2024 
- Krajská rada se seznámila s informacemi o pravidelném on-line setkávání s okresy, byla 
informována o probíhajících vyhlášení sportovců v okresech, o Sportovci kraje za rok 2023,  
- krajská rada se také seznámila s výsledky kontroly z Královéhradeckého kraje na vyúčtování 
dotací, s přípravou letní Olympiády dětí a mládeže letos v Jižních Čechách, i informaci o konání 
zimní Olympiády dětí a mládeže v roce 2025 ve Frýdku-Místku, a přípravy na vyhlášení 
sportovců v okresech Hradec Králové a Náchod, a s metodickým pokynem pro návrhy kandidátů 
do České unie sportu – volební valná hromada bude 26. června 
 
 
- v červnu 2024 – se uskutečnilo další jednání Krajské rady Královéhradecké krajské organizace 
Krajská rada zhodnotila činnost od poslední valné hromady, projednala přípravu letošní valné 
hromady, projednala předložené čerpání rozpočtu za rok 2023 a přípravu rozpočtu, po další 
úpravě v návaznosti na informace z České unie sportu. Rozpočet bude předložen a schválen na 
dnešní Valné hromadě. Součástí rozpočtu je opět příspěvek na sportovce ve svazech. 
- dále se věnovala hlavně přípravě této valné hromady a poslední přípravě materiálů na valnou 
hromadu 
- krajská rada byla informována o konání porady v Praze na téma uznatelné a neuznatelné 
náklady čerpání dotace na činnost z Národní sportovní agentury 
- v těchto dnech také byl spuštěn nový web – jak Královéhradecké krajské organizace, tak i 
všech okresů z našeho kraje – modernizace byla nutná. Samozřejmě ještě není vše dokonalé, ale 
postupně dopilujeme.   
 
 
Kontrolu účetnictví za rok 2023 na Královéhradecké krajské organizace ČUS provedla Revizní 
komise KH KO – Zpráva revizní komise bude samostatným bodem programu dnešní valné 
hromady. 
 
Součástí činnosti Královéhradecké krajské organizace ČUS je i pořádání porad krajských 
sportovních svazů – poslední proběhla 20. listopadu 2023, další komunikace je vedena písemně, 
telefonicky nebo individuálními schůzkami. 
 
Důležitou funkci zastává Krajská organizace ČUS pro členské sportovní svazy ve spolupráci 
s KÚ v rámci dotační politiky i při podávání dotačních žádostí a následného vyúčtování 
jednotlivých projektů – týká se hlavně sportovních svazů bez právní subjektivity. 
Celoročně mají především krajské sportovní svazy možnost využívat na Krajské organizaci ČUS 
zasedací místnost, která byla modernizována. 
 
Úkoly vyplývající z usnesení Valné hromady v roce 2023 Krajská rada projednala a splnila. 
 
Rád bych se zastavil u některých problémů celého sportovního prostředí: 
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- stále se nacházíme v nelehkém prostředí pro sport, pokračuje období energetické náročnosti – 
zvyšování záloh, a konečných cen energií, dramaticky narostly prakticky veškeré náklady.  
 
Národní sportovní agentura Program určený na provoz a údržbu hřišť a sportovních zařízení, na 
úhradu provozních nákladů venkovních i krytých hřišť, šaten a zázemí sportovišť ve vlastnictví 
klubů a jednot, často však i velkých sportovních komplexů, včetně sportovních hal a stadionů, na 
rok 2023 nevypsala. Dle posledních informací nebude vypsán ani v roce 2024. Sportovní kluby 
mají možnost uplatnit některé tyto provozní náklady, ovšem na vrub sportovní činnosti mládeže.   
 
Na rok 2024 byl vypsán Program MŮJ KLUB. Dotace z tohoto programu budou vypláceny 
přímo sportovním klubům a tělovýchovným jednotám, podle informace z minulého týdne 
v průběhu června.  
 
Očekává se vypsání programu KABINA, který bude umožňovat i technické zhodnocení či 
výstavbu pro zázemí sportovního zařízení. Podpora je zaměřena na rozvoj sportovní 
infrastruktury v obcích do 3 000 obyvatel. 
 
Informace ze sportovního dění pravidelně přináší elektronická verze Zpravodaje České unie 
sportu. Zde se můžete například seznamovat se sportovními akcemi zařazenými do projektu 
Sportuj s námi – v letošním roce je v projektu 36 sportovních akcí z našeho kraje s celkovou 
finanční podporou ve výši 388 000 Kč. 
 
Financování sportu má důležité zastoupení i v obcích a v rozpočtech Kraje. Děkujeme i 
Královéhradeckému kraji za pomoc sportovním spolkům vyhlášením pravidelných dotací.  
 
V minulém roce se mnozí z vás možná účastnili Kontrolní akce – dotazníkové šetření na 
„Peněžní prostředky státu určené na podporu sportu a sportovní reprezentaci a majetek a peněžní 
prostředky státu, se kterými je příslušná hospodařit Národní sportovní agentura“. Výsledky byly 
zveřejněny koncem května 2024. Jedním z hledisek byl i průběh dotačního řízení – bohužel 
podle sportovních svazů i sportovních klubů Národní sportovní agentura nezlepšila ani 
nezrychlila vyplácení sportovních dotací.  
 
V minulém týdnu jsme se zúčastnili Roadshow Národní sportovní agentury. 
 
V pořadí druhá zastávka vedení NSA vedla do našeho Královéhradeckého kraje. Celodenní 
nabitý program odstartoval u nově budovaného Sportovního centra Hradec Králové, kde si 
vedení prohlédlo průběh stavby multifunkčního zázemí pro tenisty. Předseda Ondřej 
Šebek jednoznačně kvitoval záměr výstavby tohoto multifunkčního komplexu, který bude 
kvalitním zázemím pro sportovce v celém kraji. Další kroky vedení NSA vedly do areálu TJ 
Slavia Hradec Králové, kde se setkalo s paní primátorkou Pavlínou Springerovou, panem 
poslancem Pavlem Staňkem, a také se zástupci sportovní komise města. Další zastávkou byl 
nový Malšovický stadion, který hostil finálový turnaj letošního ročníku McDonald´s cupu, 
největší turnaj pro žáky základních škol.   
Odpolední program odstartovalo setkání s panem hejtmanem Martinem Červíčkem a od 17 hodin 
proběhla diskuze pro sportovní veřejnost z Královehradeckého kraje. Předseda Ondřej Šebek nás 
ve stručnosti seznámil s přípravou věcného záměru zákona o sportu, novinkami v oblasti 
investičních a neinvestičních výzev na letošní rok nebo koordinace činnosti NSA a municipalit.  
Velký prostor byl věnován dotazům a diskuzi konkrétních případů.   
 
Děkuji za pozornost! 


